
Zápis ze zasedání výboru ČDS ČLS JEP ze dne 25.2.2025 v Praze 

 

Přítomni: MUDr. Barbora Doležalová, doc. MUDr. Vladimíra Fejfarová, Ph.D., MUDr. Milan 
Flekač, Ph.D., prof. MUDr. Martin Haluzík, DrSc, prof. MUDr. Alexandra Jirkovská, CSc., 
prof. MUDr. Milan Kvapil, CSc., prof. MUDr. Martin Prázný, CSc., Ph.D., MUDr. Marcela 
Szabó, prof. MUDr. Jan Škrha, DrSc., MBA, MUDr. Jan Šoupal, Ph.D., MUDr. Jitka 
Zemanová. 

Omluveny: prof. MUDr. Terezie Pelikánová, DrSc., MUDr. Jozefína Štefánková, Ph.D. 

Revizní komise: MUDr. Alena Adamíková, Ph.D., MUDr. Zdeněk Jankovec, Ph.D., 

 

Schůzi řídil předseda výboru prof. Prázný. 

 

1. V úvodu byl schválen zápis předchozího zasedání a program dnešní schůze. 

 

2.  Reference předsedy ČDS, prof. Prázný:  

- předseda informoval členy výboru o plánovaném ukončení distribuce některých 
humánních inzulínů a starších inzulínových analog v ČR (týká se přípravků firmy 
Novo Nordisk). 

- jednání AIFP – prezentace projektu IQVIA zaměřeného na inovativní léčbu DM ve 
v otázce farmakoekonomické analýzy použití nových antidiabetik  ze skupin GLP-
1 RA a SGLT2 inhibitorů na souboru cca 60 tisíc osob s DM 2. typu. Výsledky 
budou prezentovány formou publikace. 

- Společnost Eli Lilly v současnosti jedná s plátci ohledně získaní úhrady na 
tirzepatid pro léčbu DM2 a ČDS byla požádána společností Eli Lilly o odbornou 
podporu. Členové diskutovali o možnostech podpory. V hlasování byl vysloven 
nesouhlas s podporou ve správním řízení se SÚKL z důvodu, že tato aktivita není 
dosavadní praxí ČDS ČLS JEP. 

- žádost MUDr. P. Dušátkové o souhlas ČDS s distribucí anonymního dotazníku pro 
členy ČDS zaměřeného na monogenní typy diabetu ve vztahu ke strategii terapie. 
Bylo výborem schváleno.  

- prof. Škrha byl nominován do odborné komise při MZ ČR pro screening 
sporadické formy duktálního adenokarcinomu pankreatu (je plánováno zapojení 
nejen praktických lékařů, ale i diabetologů a internistů). V rámci nadcházejících 



DD v Luhačovicích bude zařazeno z výše uvedených důvodů sympozium ČDS na 
toto téma. Výbor vzal na vědomí. 

- V plánu je archivace webových stránek ČDS, probráno členy a výbor souhlasí. 

- Jako zástupce ČDS v IDF byla nominována MUDr. Eva Horová, výbor souhlasí 
s nominací a s vysláním na kongres IDF v Bangkoku 4/2025. 

- Diskutovány požadavky na personální obsazení přednáškových bloků ČDS na 
konferencích jiných odborných společností ČLS JEP. Pro diabetologické dny na 
Slovensku byli nominováni prof. Škrha, prof. Haluzík a prof. Prázný. Další budou 
domluveny v mezidobí. Výbor vzal na vědomí. 

- Výbor diskutoval a hlasováním ukončil spolupráci s webovým portálem 
cukrovka.cz, naopak nadále bude podporovat spolupráci s portály: 
tehotenskacukrovka.cz a detskydiabetes.cz a zejména vlastní portál 
portal.diab.cz. 

3. Reference z OSAD, dr. M. Szabó: 

- Z jednání se ZP: diskutováno opakované odmítání nasmlouvání nových výkonů u 
soukromých zdravotnických zařízení, např. stanovování NT-proBNP pomocí POCT 
v ordinacích.  

- Aktuální revizní činnost ZP: MUDr. Jankovec sumarizoval problémy z revizní 
činnosti ZP na základě zkušeností z praxe, výbor je diskutoval a bude nadále 
vyvíjet aktivitu k ochraně a posílení argumentace soukromých zdravotnických 
zařízení, zejména jsou v plánu jednání se zástupci SÚKL a MZ ČR. 

4. Reference z Podiatrické sekce, doc. Fejfarová: 

- rámcově byl představen program plánované konference Syndrom diabetické nohy 
2025. 

- zdravotní pojišťovny z důvodu navýšení preskripce prostředků pro lokální terapii ran 
v rámci syndromu diabetické nohy o cca 230 % převzaly metodiku vytvořenou ČSLR a 
pro zdravotnická zařízení vytvářejí povinnost pro zdravotnická zařízení povinnost 
fotodokumentace ran. Výbor diskutoval problém s novou metodikou pro praxi. Výbor 
souhlasí s návrhem předsedy nepodávat návrh na nový výkon týkající se pořizování 
fotodokumentace ran.  

- podiatrická sekce usiluje o sdílení stávajícího výkonu pletyzmografie, výbor souhlasí 
s touto aktivitou sekce. 

- prof. Jirkovská požádala o schválení poslední aktualizace doporučeného postupu ČDS 
Syndrom diabetické nohy, výbor souhlasí s provedenými úpravami. Postup bude 
k dispozici na webu ČDS a publikován v DMEV. 



- výbor diskutoval požadavky na odbornost vedoucího lékaře podiatrické ambulance. 
Vedoucím podiatrické ambulance by měl být vždycky lékař se specializací, který se 
věnuje problematice léčby SDN, ale garantem ambulance pak specialista v oboru 
diabetologie. Výbor souhlasí. 

5. Reference z Technologické sekce, dr. Šoupal: 

- pojišťovna 211 a 111 při převodu pacientů z rt-CGM (např. Dexcom) na FGM nebude 
nový systém monitorace glukózy (FGM) hradit po zbytek kalendářního roku. Řešením by 
bylo do dokumentace uvést důvod, proč je převod realizován.  

- pro nové zdravotnické prostředky při jejich zavádění do praxe či k rozšíření úhrady 
z prostředků v.z.p. bude nově vyžadována Kategorizační komisí MZČR budget impact 
analýza. 

- problematika senzorů pro pacienty s DM 2. typu. Návrh bude schvalován za týden po 
zasedání výboru. Účinnost změny je t.č. neznámá (červenec 2025 až leden 2026). 

- současně dojde ke změně úhrady u DM 1.typu – patrně bude budget 44 tis bez DPH (v 
současnosti je budget pro DM 1. typu 52 tis. bez DPH). 

6. Ekonomika ČDS v r. 2024, referuje dr. Zemanová: 

Celková bilance r. 2024 náklady 2 294 669 Kč, z toho největší výdajovou položkou je 1338 
330 Kč za faktury za přednáškovou a odbornou činnost při tvorbě doporučených postupů 
a jednáních s různými organizacemi, podpora webových portálů atd. Na příjmové straně 
je nejvýznamnější položkou příjmy na úrocích ve výši 1 141 844 Kč a 319 100 Kč na 
členských příspěvky. Celková bilance je minus 833 724 Kč. Pozitivní bilance na 
vzdělávacích akcích je + 2 340 050 Kč. Do DD v Luhačovicích bude zpráva připraven na 
plenární schůzi. Byla schválena záloha pro firmu Galen ve výši 400 tis Kč na konferenci 
DD v Luhačovicích pro letošní rok. 

7. Různé: 

- aktualizace odměňovaní za tvorbu doporučených postupů ČDS a aktualizace 
požadavků za podporu členů ČDS na konferencích, návrh zpracuje do příštího 
zasedání MUDr. Doležalová, v souvislosti s tím byla diskutována forma 
prezentace podporovaných z aktivit na konferencích, na portále ČDS (např. video 
s popisem). 

- změna zajištění sekretariátu ČDS a výpověď smlouvy o zajištění organizačně 
administrativních služeb uzavřených s firmou Galén-Symposion. Nově bude 
zajišťovat sekretariát ČDS Content Production, s.r.o., Mgr. Jitka Hensel. Předání 
sekretariátu bude dokončeno v 4/2025. Zároveň proběhla prezentace 
rebrandingu ČDS. 

-  



8. Žádost o finanční podporu:  

- MUDr. Markhefová zahraniční stáž týkající se výzkumu OSA při DM 2. typu, schváleno 
výborem. 

9. Záštita ČDS: 

- DiaTech workshop na rok 2026, dr. Klára Sochorová, schváleno. 

10. Nová pracoviště: 

- diabetologická ambulance Ozanamed s.r.o., se sídlem v Zábřehu na Moravě, na 
seznam edukačních pracovišť pro diabetiky - MUDr. Jaromír Ožana. Schváleno. 

- podiatrická ambulance Litomyšlská nemocnice (MUDr. Houšková jako vedoucí lékař 
z FNHK) a podiatrická ambulance Nemocnice Hořovice (dr. Prýmková jako vedoucí 
lékař). Obě podiatrická pracoviště schválena. 

 

Schváleni noví členové ČDS a sekcí/skupin:  

MUDr. Alena Shilo, 1994, Interní klinika FNB a 3.LF FNB 

MUDr. Daniel Krejčík, 1996, Interní oddělení, Masarykova nemocnice v Ústí nad Labem 
o.z., Krajská zdravotní a.s. 

MUDr. Jakub Svěcený, Ph.D., 1985, Krajská zdravotní, a.s., Ústí nad Labem 

MUDr. Barbora Berka, 1997, Pediatrická klinika 2.LF UK a FNM 

MUDr. Ahmed Ibrahim, 2000, Lékařská fakulta UK – Hradec Králové, Ph.D. student 

MUDr. Barbora Veselá, 1997, IKEM, Diabetologie 

MUDr. Lucie Pagová, 1995, Ústřední vojenská nemocnice, Diabetologie – Psychologická, 
Diabetes a těhotenství, Podiatrická, Technologická 

Neschváleni: 

Miloslav Čermák, předseda pacientské organizace PaciMed, specializace Diabetologie – 
Technologická. 

Mgr. Lucie Lebertová, 1998, IKEM, Diabetologie – požadovány doplňující informace 

 

Žádosti o snížení/prominutí členského příspěvku: 

Schváleno: 

MUDr. Jitka Brožová, 1981, důvod: rodičovská dovolená 



MUDr. Alena Frühaufová, 1989, důvod: rodičovská dovolená 

MUDr. Roman Šrubař, 1944, důvod: starobní důchod 

MUDr. Eva Krauzová, Ph.D., 1985, důvod: rodičovská dovolená 

 

Jednání per rollam: 

31.3.2025 výbor ČDS schválil nové logo a rebranding ČDS. 

 

Zapsal MUDr. M. Flekač, Ph.D.                                                                              V Praze dne 2.4.2025 

 


